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בעקבות כוונת שר האוצר סמוטריץ להאריך את הצו המבטל 
את המכס על ייבוא חלב ניגר ב-6 חודשים נוספים, הגיב שר 

החקלאות דיכטר "הסרת המכס על החלב תביא לאובדן אמון, 
אי עמידה בהסכמים ופגיעה הרסנית ולא מידתית במחלבות 

וברפתנים. זוהי הפרה של שורה של הסכמים שחתמה 
הממשלה עם הרפתנים ועם המחלבות..."  •

הכתובת היתה על הקיר וההחלטה הדרמטית של השר 
סמוטריץ, להאריך את הצו המבטל את המכס על ייבוא חלב 

ניגר, לא ממש הפתיעה. נדמה כי המגמה ברורה, סמוטריץ 
בתמיכת נתניהו וכמובן הפקידות הבכירה במשרד האוצר, 

החליטו לנקוט בצעדים שיביאו בסופו של דבר לפתיחת שוק 
החלב ומוצריו לייבוא כולל וכעת הם עובדים בשיטת הסלמי. 

יש לציין כי המינוי האחרון של סמוטריץ במשרד האוצר, הוא  
ד"ר שמואל אברמזון, מי שהיה חוקר בכיר בפורום קהלת. שר 

החקלאות הנוכחי, בניגוד לקודמו בתפקיד, תומך ביצרני החלב 
ופועל ככול יכולתו, למען חקלאות כחול לבן וענף החלב, אך 
מול פורום קהלת, שר האוצר, שר הכלכלה ובתמיכת נתניהו, 
השר דיכטר מוצא את עצמו בודד במערכה אל מול ממשלה 

שפשוט איננה רואה בביטחון המזון חשיבות, מעבר להשלכות 
הכלכליות, חברתיות.  

דיכטר "החלטה ללא תיאום ובניגוד מוחלט 
לעמדת משרד החקלאות"

במכתב בהול שכתב השר דיכטר לשר האוצר סמוטריץ כתב 
"לצערי, שוב לא התקיימה עימי ועם הגורמים המקצועיים 

במשרדי היוועצות מסודרת כנדרש, מתוקף היותי השר 
האחראי על ענף החלב. כידוע לך, ביטול המכס בגובה 40% 
עד חודש אוקטובר כפי שקידם משרדך, ללא תיאום ובניגוד 
מוחלט לעמדת משרד החקלאות, לא קצר הצלחה ולא הביא 

לפתרון, היות והבעיה האמיתית נעוצה בצורך שמדינת ישראל 
תפעל ביתר שאת לחיזוק הייצור המקומי. כפי שכבר כתבתי 

אליך בעבר, ייבוא חלב הוא צעד חסר תקדים הפוגע בענף 
החלב, בפריפריה ובהתיישבות. כל ליטר חלב שמיובא מחו"ל, 

מוביל באופן ישיר לחוסר אמון וחוסר ודאות של החקלאים 
והמחלבות, ולתגובת שרשרת שמובילה לירידה בייצור, 

ולפגיעה עצומה בפרנסתם של חקלאי הפריפריה בכלל ורמת 
הגולן בפרט".

תמיכה ממשלתית בתשתית קווי ייצור נוספים
במשרד החקלאות זועמים על הצעד החד צדדי של השר 

סמוטריץ ואומרים כי זהו צעד חסר אחריות שלא יתרום 
מאומה, לא לאספקת חלב, לא ליוקר המחיה ובטח שלא לענף 

החלב הישראלי. בעיית ייצור החלב המפוקח ידועה היטב 
במשרד החקלאות, אך שם מעדיפים ללכת עם היבואנים 

ולא עם היצרנים. שר החקלאות המשיך במכתבו לתקוף את 
ההחלטה וכתב "עבודת מטה שבוצעה במשרדי העלתה כי לא 
קיימת בעיה בקיבולת ייצור החלב במדינת ישראל וכך גם לא 

קיימת כל בעיה באספקת חלב גולמי למחלבות. הבעיה נעוצה 
ככל הנראה בכשלים הנובעים מההסדרים שבין המחלבות 

לרשתות השיווק . הסרת המכס על החלב תביא לאובדן אמון, 
אי עמידה בהסכמים ופגיעה הרסנית ולא מידתית במחלבות 

וברפתנים. זוהי הפרה של שורה של הסכמים שחתמה 
הממשלה עם הרפתנים ועם המחלבות. מהלך זה ישפיע על 
האפשרות של המדינה להגיע בעתיד להסכמים עם ענפים 

שלמים במגזר העסקי, הפרטי והציבורי."  במשרד החקלאות 
מציעים ולא בפעם הראשונה, תמיכה ממשלתית בתשתית 

קווי ייצור נוספים במחלבות וכך כותב דיכטר לסמוטריץ 
"הפתרון שמשרדי מציע הוא תמיכה ממשלתית בתשתית קווי 

ייצור נוספים במחלבות, וכן תמרוץ חיובי למחלבות על כל 
ליטר נוסף בייצור מקומי קבוע התואם את דרישת הצרכנים".    

בסיום מכתבו מבקש דיכטר מסמוטריץ "לשקול מהלך חסר 
תקדים זה ולקיים בדחיפות היוועצות בנושא איתי ועם אנשי 

הענף. אני משוכנע שניתן להגיע לפתרון תוך הסכמה ולא 
באופן חד צדדי." העתקים ממכתבו שלח דיכטר לרוה"מ 

נתניהו, לשר הכלכלה ברקת ולשר הנגב הגליל והחוסן הלאומי 
וסראלוף. טרם התקבלה תגובת סמוטריץ.   ▲

שר החקלאות לשר האוצר
"יבוא חלב, 
פוגע בענף 

החלב בישראל"
מתנגד בתוקף לייבוא חלב. דיכטר
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